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Zápis z jednání 

mimořádné Kolejní rady Univerzity Palackého v Olomouci 

 

Datum a čas konání:  27. 03. 2023; 17:00 – 19:30 

Místo konání:  Šmeralova 12, Olomouc, zasedací místnost vedení SKM UP 
 
Přítomni:   KR: Martin Jenčo, Katarína Szemanová, Adam Vlach,  

Anežka Staňková, Bc. Pavlína Břoušková, Kristýna Kenížová,  
Štěpán Filipčík 

 
SKM:       Ing. Bc. Libor Kolář, Lenka Kučová, Zbyněk Precektor,  

Božena Vondráková Jana Šimková, Ing. Radek Koněvalík 
 

Hosté:    Anna Holečková, Mgr. Zuzana Huňková 
 
Omluveni:      — 

 

Program 

1. Otevření jednání 

2. Schválení programu 

3. Všeobecné připomínky 

4. Připomínky za jednotlivé koleje 

5. Různé 

6. Ukončení jednání 

Příloha  č.1 Přehled projednaných usnesení 

Příloha č.2 Novela Řádu vysokoškolské koleje 

Příloha č.3 Rozšíření sortimentu dostupného k zakoupení na kolejích 
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1. Otevření jednání 

Pán ředitel Ing. Bc. Libor Kolář představil přítomné členy zastupující na zasedaní vedení 

SKM UP nové mimořádní Kolejní radě. Předseda mimořádní Kolejní rady Martin Jenčo 

uvítal a zahájil zasedání. 

 

2. Schválení programu 

Obdivě strany na střetnutí souhlasili s navrhnutými bodmi programu. Vzhledem k tomu, že 

program byl zaslán vopred, tak se mohlo vedení připravit na dotazy a problémy studentu. 

 

3. Všeobecné připomínky 

a) novela Řádu vysokoškolské koleje (viz. Příloha č.2) 

Martin Jenčo: „Pán riaditeľ, mohli by ste nám okomentovať zmeny, ktoré nastali v 

novele rádu vysokoškolské koleje?”  

Ing. Bc. Libor Kolář: „Určitě, změna proběhla na legislativní komisi akademického 

senátu, a hlavně nám šlo o zavedení elektronického podpisu studenta, aby student 

nemusel řešit záležitosti osobně. Studenti museli v tzv. ubytovací neděle cestovat jen 

kvůli podpisu do Olomouce, což nám nepřišlo adekvátní v současné době, a proto jsme 

se rozhodli proces zlepšit pro studenty i pro nás. Ubytovací proces by se měl spouštět 

již tento apríl na přihlašování dalšího roku. Kromě podepisování jsme upravili 

splatnost kolejného, kdy doteď byla splatnost do posledního kalendářního dne, což nám 

dělalo problém u zahraničních studentů. Ti využívali kauci, která je určena pro 

případné nedoplatky, poškození něčeho na kolejích a představuje výšku 30násobku 

denního kolejného na zaplacení celého 31denního měsíce po jejich odchodu z koleje o 

vlastní země. Poslední den tedy zůstal nedoplacený a být se to zdá nepodstatné, tak to 

vedení SKM UP velmi komplikuje práci, nakolik musí od studenta vymáhat zbytek 

kolejného. Nastavili jsme splatnost kojeného na 16. den v měsíci což se nám jeví velmi 

vstřícní a myslíme si, že studentům by to nemělo dělat žádný problém. Třetí věci je 

úprava vstupu do pokoje bez vědomí ubytovaného, kdy to doteď bylo v řádu 

vysokoškolské koleje nastaveno tak, že ke kontrole čistotu a pořádku se mohlo vstoupit 

na pokoj se 7denním avízem ve dvou osobách. Nicméně nám to dělalo potíže, nechceme 

právo zneužívat, ale máme často se setkáváme se zahraničními studenty, kteří jsou na 

kolejích v rámci Erasmu a při narušování nočního klidu nám neumožňují situaci řešit 

ani se strážní službou a pokutovat je. Tyto návrhy jsou také předloženy Akademickému 

senátu.” 

Katarína Szemanová: „Mohla by som sa spýtať, v novele sme si prečítali, že plánujete 

rušiť aj tzv. protokol o ubytovaní, čo to presne znamená?” 

Ing. Bc. Libor Kolář: „Protokol o ubytování fungoval, když studenti osobně přišli a ke 

klíči od pokoje dostali protokol o ubytování. Teď to bude fungovat tak, že v momentě, 

jak podepíše student smlouvu automaticky dostává klíč k pokoji, který si muže převzít 

až při nástupe na kolej.” 

Martin Jenčo: „Chcel by som sa opýtať, ako bude fungovať elektronický podpis, ktorý 

zmieňujete v novele – ako bude podpisovanie prebiehať?” 
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Ing. Bc. Libor Kolář: „My vyhlásíme volná místa na kolejích a například student, který 

už na kolejích bydlí, si může rezervovat ten samý pokoj, ve kterém bydlel. Určitá část 

koleje nebude tehdy k dispozici a bude vyhrazena pro prváky, kteří nastoupí později, 

protože to podle nás potřebují nejvíce a jinak by jim to zaplnili studenti z vyšších 

ročníků. Studenti si vytvoří rezervaci a my jim ji potvrdíme. Od toho momentu ji bude 

třeba zaplatit do 14 dnů a v momentě, jak ji zaplatí, jen na stránce odkliknou, že si 

přečetli podmínky a podepisují smlouvu. Tím je proces ukončen. Jestli nebude 

rezervace zaplacena do 14 dnů, propadá.” 

Štěpán Filipčík: „Jak bude proces probíhat potom?” 

Lenka Kučová: „V momentě, když se budete chtít ubytovat, přijede do kanceláře dané 

koleje k referentce a od ní dostane klíč.” 

Katarína Szemanová: „Chceli by sme vedieť, ako bude fungovať pokutovanie študentov 

pri potrebe vstupu na izbu?”  

Ing. Bc. Libor Kolář: Když studenti poruší podmínky domovního řádu, rádu 

Vysokoškolské koleje nebo smlouvy tak jim v ISKAM-e přijde penalizace, která je 

tarifně nastavená.  

b) obnovení prodeje sortimentu na recepcích kolejí (viz. Příloha č.3) 

Ing. Bc. Libor Kolář: „Před půlrokem byl počet položek redukován, protože nebyl 

jednotný. Nyní jsme udělali seznam, na kterém se nachází sortiment, který by měl 

pomoci studentovi zvládnout noc. Seznam obsahuje produkty od občerstvení až po 

hygienické potřeby, pokud nemá možnost navštívit obchod. Recepce by ale neměla 

nahrazovat klasický obchodový prodej. Uvidíme, jaká bude odezva na aktuální 

sortiment, a rádi bychom se studenty našli kompromis.” 

c) třídění odpadu na kolejích 

Mgr. Zuzana Huňková: „Třídění odpadu na kolejích je aktuálně velkým tématem. 

Udržitelný Palacký od začátku semestru začal půjčovat třídící tašky z Freeshopu na 

buňky, ale chyběla možnost třídění v kuchyních. Třídit v kuchyňkách se plánuje papír 

plasty, sklo, kovy a bio odpad. Projekt by měl začít od příštího semestru jako zkouška 

na pár kolejích. Chtěla bych poprosit Kolejní radu o šíření této novinky mezi studenty 

na vámi dostupných platformách.” 

Božena Vondráková: „Bojíme se, že studenti budou nechávat v kuchyňkách skleněné 

lahve od alkoholu, což je pro naše paní uklízečky veliká námaha pak tyto pytle plné skla 

odnášet. Rovněž je to i s krabicemi od pizzy.” 

Anežka Staňková: „Vyvstává zde taky problém s tím, že se bojíme, aby lidi nezneužívali 

toto třídění a nevyhazovali své věci z pokoje do kuchyněk.” 

Mgr. Zuzana Huňková: „Cílem třídění odpadu v kuchyňkách je, že když si někdo půjde 

vařit jídlo, bude mít možnost roztřídit svůj odpad, ne se zbavovat vlastní zodpovědnosti 

za vynášení odpadu z pokoje.”  

Kristýna Kenížová: „Spousta lidí neví, jak třídit a netřídí i kvůli tomu, že si nejsou jistí, 

co kam patří ... bude v kuchyňkách vylepen nějaký návod?” 
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Mgr. Zuzana Huňková: „Samozřejmě, máme vytvořeny jednotné letáky pro celou 

univerzitu, které budou při koších umístěny.” 

Lenka Kučová: „Několik let zpátky nastala situace na kolejích Generála Svobody, kdy 

studenti přeplňovali společný směšný odpad v kuchyňkách vlastním odpadem a 

zatěžovali navíc náš personál. Je v našem zájmu, aby se separovalo, ale máme obavu, 

že by se to mohlo opakovat. A v létě, když je třeba všechny kelímky a sáčky vymývat, 

mohlo by to tam smrdět.” 

Mgr. Zuzana Huňková: „To není pravda, netřeba je vymývat a tento odpad byl v koších 

i doteď jen nebyl roztříděn. Pokud vím, tak odpad by se měl vynášet každý den kromě 

víkendu, takže by to nemělo ani zapáchat.” 

Kristýna Kenížová: „Trochu se bojím, jestli s tříděním nebude problém nakolik např. 

Na kolejích J.L. Fishera jsou třídicí koše v přízemí a odpad tam opravdu není dobře 

roztříděn. Studenti nevědí, jak třídit. Mám pocit, že to v kuchyňkách taky nebude 

fungovat a zle vytřízený odpad je pak ještě horší.”  

Mgr. Zuzana Huňková: „Já si nemyslím, že by třízení nemohlo fungovat, máme příklady 

kde to jde, neříkám že to bude fungovat všude a hned, ale určitě stojí za to to zkusit. 

Myslím si, že vzdělávaní studentů bude jeden z důležitých kroku v tomto procese a chtěla 

bych i Kolejní radu poprosit o spolupráci.”   

Martin Jenčo: „Za Kolejní řadu určite suhlasíme s pilotným triedením v kuchynkách a 

môžete počítat s propragáciou zo strany kolejní rady.”  

4. Připomínky za jednotlivé koleje 

Kolej 17. Listopadu (Štěpán Filipčík) 

Za kolej nejsou žádné připomínky 

Kolej Šmeralova (Anežka Staňková) 

Za kolej nejsou žádné připomínky 

Kolej Generála Svobody A, B (Bc. Pavlína Břoušková) 
a) Pronikání cizích osob do prostoru koleje a společných sprch 
 

Martin Jenčo: „Do formulára nám prišla pripomienka týkajúca sa prenikania cudzích 
osôb – bezdomovcov do priestorov spoločných spŕch. Súčasťou podnetu boli aj tri 
fotografie zachytávajúce veci v spoločnej kúpeľni, ktoré nepatria študentom. Ako by 
sme mohli tento problém vyriešiť?” 
 
Ing. Bc. Libor Kolář: „Koleje Generála Svobody jsou zabezpečeny proti vstupu cizích 
osob dvěma dveřmi, jedny jsou na ISIC a ty druhé na klíč. Určité hodiny dne mají 
možnost studenti vstoupit bez použití ISIC karty, kde může nastat problém, jestli vpustí 
někoho dalšího a nevšimnou si ho. Přemýšleli jsme už v minulosti o celodenním 
uzavření kolejí, ale s provozních důvodů jsme k tomu nepřistoupili. Na koleji 
17.lisotpadu dokonce studenti obhajoval vstup bezdomovce a dochází ke strhávaní 
plakátů s upozorněními. Rovněž třeba dodat, že jsme se setkali i s konáním, kdy někteří 
studenti dobrovolně z různých pohnutek pouštěli bezdomovce do společných prostor.” 
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Martin Jenčo: „Rozmýšľali ste o zavedení kamerového systému? Uvažujete o zavedení 
v budúcnosti?” 
 
Ing. Bc. Libor Kolář: „Někde kamerový systém máme a chceme ho rozšiřovat, ale 
aktuálně je to otázka peněz. Přesný časový horizont vám tudíž nemůžu říct.” 
 
Božena Vondrákova: „I když máme kamerový systém, nelze rozlišit, jestli je dotyčný 
student nebo ne.” 
 
Katarína Szemanová: „Ako by sa tento problém teda mohol riešiť?” 
 
Ing. Bc. Libor Kolář: „Řešením je cizí osobu nahlásit buď osobně, a to na recepci, nebo 
telefonicky zavolat na konkrétní recepci. Číslo je zveřejněno i na stránkách SKM UP. 
Ten recepční tam potom vyráží a řeší situaci. Rovněž disponují některé buňky také 
vnitřní telefonickou linkou.” 

 
Kolej Chválkovice (Ada Vlach) 
 
a) výtah 

Ada Vlach: „Chtěli bychom se zeptat, jak se aktuálně řeší nefunkční výtah?” 

Ing. Bc. Libor Kolář: „Problém je v procese řešení, jakmile jsme se to dozvěděli, 

kontaktovali jsme servisní firmu a ta objednala potřebnou součástku ze Švýcarska, jenže 

stále nedorazila. Čekáme na dodávku. Vše se bude odvíjet od rychlosti dodavatelského 

řetězce.” 

Ada Vlach: „Mohli byste příště prosím informovat studenti transparentněji, nebo nás, 

aby se vědělo, kde je problém?” 

Ing. Bc. Libor Kolář: „Samozřejmě, paní recepční o problému věděla, budeme o těchto 

větších změnách informovat i Kolejní radu, ale jestli má student dotaz, může napsat do 

knihy závad na ISKAM, kde mu odepíšeme.” 

b) prodej na recepci 

Adam Vlach: „Vzhledem tomu, že jsou obchody od koleje vzdáleny a slyšel jsem o zájmu 

studentů o možnost koupi sortimentu na recepci nebo v automatu, bylo by možné tyto 

návrhy zrealizovat?” 

Ing. Bc. Libor Kolář: „Rozmýšleli jsme nad automaty na jídlo, ale kvůli malému obratu 

je tato možnost pro poskytovatele automatů nevýhodná. Na Chválkovicích nikdy prodej 

na recepci nebyl.” 

Katarína Szemanová: „Ak by sme urobili dotazník záujmu študentov o predaj 

sortimentu na recepcií, bolo by možné predaj sortimentu rozbehnúť?” 

Ing. Bc. Libor Kolář: „Na rozběhnutí prodeje sortimentu musí být splněno vícero 

podmínek – hygienické prostory, místo, zaškolení personálu, nová pokladna... Je to 

složitý proces.” 

Adam Vlach: „A mohli bychom do budoucna očekávat zavedení prodeje?” 
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Ing. Bc. Libor Kolář: „Pokusíme se nějaké řešení najít... Půjdeme se tam podívat, jak 

by to mohlo fungovat, spojíme se s ostatními kolegy, zjistíme, jakou techniku by bylo 

třeba a jaké jsou možnosti skladování.” 

Katarína Szemanová: „Mohli by ste zvážiť aspoň zavedenie hygienického sortimentu?” 

Martin Jenčo: „Jaké časové rozmezí je třeba na zjištěni těchto podmínek?” 

Ing. Bc. Libor Kolář: „Potřebovali bychom aspoň 2 měsíce.” 

Martin Jenčo: „Dobre, momentálne je marec, za dva mesiace, teda v máji by sme túto 

tému znovu otvorili.” 

Kolej J. L. Fischera A, B (Kristýna Kenížová) 
 
a) Problémy s úklidem 
 

Kristýna Kenížová: „Z bloku A, z 1. a 3. patra přišlo vícero dotazu ohledně kvality a 
pravidelnosti úklidu. Studenti by rádi spolupracovali s uklízečkami a vyšli jim vstříc 
tím, že by si zvedli boty a věci ze země v době úklidu, kdyby tento čas by pravidelný. 
Dalo by se to nějak stanovit? Také nikdo nevěděl, co se vlastně děje a proč úklid 
neprobíhá. Jak by měli studenti v této situaci postupovat?” 
 
Lenka Kučová: „K výpadku úklidu na bloku A došlo kvůli nemoci paní uklízeček, které 
se pak střídali. Informaci o výpadku úklidu nebo problému většinou vylepujeme na 
výtah nebo do kuchyňky. Pravidelnost úklidu nevíme přesně zajistit kvůli výpomoci i na 
hotelovém úseku kolejích, a tedy když je na hotelu větší akce, můžeme úklid opozdit, 
takže nemůžeme určit pravidelný čas. Nicméně se zkusím nad tím zamyslet, jak bychom 
zde pravidelnost mohli zavést. Jestli student není spokojen s nějakou službou, může se 
zeptat paní na recepci, zavolat/napsat referentce koleje nebo zadat dotaz v knize závad 
na ISKAMU, třeba se jen ozvat.” 

  
b) Staré konve na vodu 

Kristýna Kenížová: „Dostali jsme odezvu od mnoha studentů, kteří nám říkají, že mají 
konvice v dezolátním stavu. Snažili se tento problém řešit odvápňovacími tabletami a 
jinými prostředky, přesto se už konvice nedají zachránit. Jak by bylo možné v této 
situaci postupovat, udržují se konvice uklízečkami pravidelně nebo se vyměňují?” 

  
Ing. Bc. Libor Kolář: „Na kolejích se nachází zhruba 1600 konvic a minulý rok jsme 
obměnili 10 %. Každopádně, jestli tento problém studenti mají, je třeba napsat ho do 
knihy závad na ISKAMU, přiložit fotografií a vedení pak bude problém řešit.” 

 
 
c) Nepravidelně funkční automat na jídlo 
  

Kristýna Kenížová: „V automatu na jídlo opakovaně během týdne nefunguje platba 
kartou.” 
  
Ing. Radek Koněvalík: „V případě problému s automatem třeba to napsat do ISKAM-
u nebo kontaktovat rovnou mně.” 
  
Kristýna Kenížova: „Problém se nahlašuje, jenže i tak jsou poruchy moc časté.” 
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Ing. Bc. Libor Kolář: „Znovu opakujeme a prosíme studenty, aby informace nahlašovali 
buď přes ISKAM nebo na recepci a v momentě kdy budeme mít informace o 
opakovaném problému můžeme na dodavatele zatlačit s konkrétními daty a pohrozit, že 
bud to udělá, nebo dostane výpověď.” 

  
d) Skleněné dveře na buňkách narušující noční klid 
   

Kristýna Kenížová: „Uvažuje se o výměně dveří z důvodu narušování nočního klidu, 
když vedlejší buňka svítí?” 
 
Ing. Radek Koněvalík: „Chodba by měla být přirozeně osvětlena, aby se nemuselo tolik 
svítit si, proto jsou zvoleny skleněné dveře. O výměně neuvažujeme. 

 

Kolej Neředín I, II, III, IV (Martin Jenčo) 

Martin Jenčo: „Často sa mi zdá, že keď volám, tak telefonické pokrytie na Neředíne II 
vypadne, čím to je? Podobné problémy počúvam aj od iných ubytovaných – týkajú sa 
najmä sieťového pokrytia.” 

Zbyněk Precektor: „Zrovna dnes jsem se sám byl přesvědčit na místě o tomhle 
problému. Doteď jsme o tomto problému nevěděli, protože ho nikdo nenahlásil 
prostřednictvím ISKAM-u, takže ho začneme řešit.” 

Kolej Evžena Rošického (Katarína Szemanová) 

a) možnost bezplatného parkování studentu při koleji nebo před Sportovní halou UP 

Katarína Szemanová: „Dostala sa ku nám pripomienka, či je možné niekde v okolí 

koleje parkovať bezplatne, prípadne ako to je s parkovaním pred športovou halou UP?” 

Ing. Bc. Libor Kolář: „Řešili jsme parkování před sportovní halou už před rokem a 

jestli by ho studenti koleje používali, zaplnili by ho. Parkoviště slouží pro potřeby 

Sportovní haly. Kolej nebyla stavěna pro studenty dojíždějící autem a v budoucnosti ani 

neplánujeme stavět nová parkovací místa.” 

b) problémy s WiFi na pokoji 118 

Katarína Szemanová: „Prostredníctvom kontaktného formuláru nám napísala slečna, 

že má problém s pripojením na WiFi, jedná sa o sieť eduroam, čo sa podarilo vyriešiť 

ale na Helpdesku jej stále svietiť dotaz nevyriešený.” 

Zbyněk Precektor: „Tento týden jsme tam poslali naše lidi a pak poslali e-mail s návody 

na připojení k síti eduroam, podle nás by měl být problém v tom. Na Helpdesku třeba 

bud uzavřít nebo odmítnou řešení stavu problému, jestli se student nic neodkliknou jak 

do 30 dní, tak zadaný problém zmizí ze systému.”  

3. Různé 

a) sprístupnenie komunitní zahrádky při koleji Bedřicha Václavky pro všechny studenty UP 

Božena Vondráková: „Organizace Udržitelný Palacký by chtěla zpřístupnit komunitní 

zahradu na kolejích Bedřicha Vaclávky všem studentům Univerzity Palackého v 

Olomouci. Nám se tento nápad nezamlouvá, nakolik by zahrada měla sloužit jako 
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„výhoda“ pro ubytované studenty, a máme problém s řešením případných problémů 

vzniklých studenty UP, kteří nejsou ubytováni a musíme je pak komplikovanými cestami 

oslovovat a vymáhat od nich případné finanční odškodné za vzniklé škody. Ubytovaní 

studenti si mohou zavolat své kamarády, kteří nejsou ubytování. Mohla by Kolejní rada 

vyjádřit k tomuto návrhu své stanovisko?”  

Bc. Pavlína Broušková: „Když se ale předává ISIC a student si něco půjčuje, tak se 

podepisuje smlouva o odpovědnosti, ne?” 

Božena Vondráková: „Komunitní zahrada by měla sloužit jako bonus pro studenty, 

kteří bydlí na kolejích a mohou se tam učit, případně něco zorganizovat, ne pro studenty 

celé univerzity, které koleje neřeší.”  

Návrh Kolejní rady na riešenie situácie: sprístupnenie komunitnej záhrady by mimořádní 

Kolejni rada podporila za splnenia aspoň jednej alebo viacerých požiadaviek: 

Hlavne:  

- ak by sa vytvoril samostatný registračný systém spravovaný školou napr. cez STAG, kde by 

mohli, byť udeľované sankcie neubytovaným študentom v prípade problému a problémy by 

riešilo vedenie UPOL 

Ostatné: 

- ubytovaný študenti by boli prednostne rezervovaní 

-bol by zavedený symbolický poplatok pre študentov ubytovaných mimo kolejí 

 

5. Ukončení jednání 

Předseda mimořádné Kolejní rady se všem zúčastneným poděkoval za přítomnost na 
rokování a vzhledem na vyčerpání bodů přistoupil k jeho ukončení. Pro příští termín zasedání 
bylo zvoleno pondělí, 24. dubna 2023 ve 17:00 hod. 

 

Zástupci SKM odchází – 19:20 

 

Další informace naleznete na skm.upol.cz/kr 

Jednání Kolejní rady UP jsou veřejná. 

Zápis z jednání byl pořízen ve spolupráci s členy vedení SKM UP. 

 

 

Zapsala: Katarína Szemanová 

V Olomouci dne 31.03. 2023 

 

         MARTIN JENČO 

            předseda KR UP 

            Poslední úprava: 31. 03. 2023 
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Příloha č. 1 - Přehled projednaných usnesení 

Zápis z jednání mimořádné Kolejní rady Univerzity Palackého v Olomouci ze dne  

27. 03. 2023 

 

Usnesení č. 1 

Kolejní rada souhlasí s novelou Řádu vysokoškolské koleje a jejími změnami. 

 

Všech členů KR UP:    7 

Přítomných členů KR UP při hlasování:  7 

Výsledek hlasování:    Pro: 7         Proti: 0       Zdržel se: 0 

 

Usnesení č. 2 

Kolejní rada souhlasí se začátkem třídění odpadu v kuchyňkách zkušebně na pár kolejích 

Udržitelným Palackým. 

 

Všech členů KR UP:    7 

Přítomných členů KR UP při hlasování:  7 

Výsledek hlasování:    Pro: 7      Proti: 0     Zdržel se: 0

 

Usnesení č. 3 

Kolejní rada nesouhlasí so zpřístupněním komunitní zahrady na kolejích Bedřicha Václavky 

všem studentům Univerzity Palackého v Olomouci za podmínek, že by se o tento prostor mělo 

starat jen vedení SKM UP. 

 

Všech členů KR UP:    7 

Přítomných členů KR UP při hlasování:  7 

Výsledek hlasování:    Pro: 6         Proti: 1       Zdržel se: 0 
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Příloha č.2 Novela Řádu vysokoškolské koleje 

 

 

 

 

VNITŘNÍ NORMA UP 

 

 

 

 

Novela č. 2 
Řádu vysokoškolské koleje  

Univerzity Palackého v Olomouci 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

Garant:  ředitel SKM UP 

Platnost:   

Účinnost:    
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Novela č. 2 
Řádu vysokoškolské koleje  

Univerzity Palackého v Olomouci 
 
 
 

Článek 1 

Změny 

 
1. V celém textu normy se slovo „dle“ nahrazuje slovem „podle“.  

2. V celém textu normy včetně příloh se označení článků mění z „Čl.“ na „Článek“.  

3. V čl. 2 se v odstavci 8 na konci první věty za slova „elektronickém systému“ vkládá „ISKAM“.  

4. V čl. 4 odstavci 1 se v první větě za slova „uzavření smlouvy“ vkládají slova „prostřednictvím systému“.  

5. V čl. 4 odstavci 6 se na konci odstavce číslovka „8“ nahrazuje číslovkou „7“. 

6. V čl. 4 se odstavec 7 zrušuje. 

 

Dosavadní odst.  8 až 12 se nově označují jako odst. 7 až 11. 

7. V čl. 4 odstavci 9 (dosavadním odstavci 10), větě první se číslovka „9“ nahrazuje číslovkou „8“.  

8. V čl. 4 odstavci 10 (dosavadním odstavci 11) se na konci odstavce vypouští slova „,kterou vlastnoručně 

podepisuje student na koleji ve dvou vyhotoveních“.   

9. Článek 5 odstavce 1 a 2 znějí:  

„1. Smlouvu je možné uzavřít elektronicky prostřednictvím systému, ve výjimečných případech písemně 

v kanceláři SKM UP, nejpozději do 14 dnů ode dne rezervace ubytování.  

 2. V případě elektronického podpisu smlouvy se student přihlásí do systému, kde je mu zpřístupněn náhled 

smlouvy, jejíž přečtení student potvrdí označením políčka „Potvrzuji, že jsem se seznámil/a s obsahem 

smlouvy“. Smlouva je uzavřena kliknutím na tlačítko označené „Podepsat smlouvu“. Smlouvu je možno ze 

systému stáhnout a vytisknout.“  

10. V příloze č. 1 čl. 2 odstavci 3 první věta zní: 

„V případě zjištění neúplnosti vybavení, jeho poškození či poškození prostor je ubytovaný oprávněn bez 

zbytečného odkladu po převzetí pokoje učinit o tomto písemnou výhradu na recepci koleje či v systému.“ 

11. V příloze č. 1 čl. 2 odstavci 5 se za písmeno i) doplňuje písmeno j), které zní: 

„j) neprodleně nahlásí změnu osobních údajů uvedených v záhlaví této smlouvy.“ 

12. V příloze č. 1 čl. 2 odstavec 6 zní: 

„6. Ubytovatel je oprávněn vstoupit do prostor bez vědomí ubytovaného pouze v případech, kdy dojde k 

ohrožení života a zdraví osob, či nebezpečí vzniku značné škody na majetku ubytovatele a za účelem 

provedení kontroly čistoty a pořádku. Kontrola inventarizace a revizí může být provedena poté, co je 

oznámena nejméně sedm dnů předem vyvěšením informace na nástěnce na příslušné koleji. Tím není 

dotčeno provádění úklidu v prostorech určených ke společnému užívání v rámci buňky, náleží-li k pokoji.“ 

13. V příloze č. 1 čl. 3 odstavci 1 se druhá a třetí věta zrušují. 

14. V příloze č. 1 čl. 3 odstavci 2 písmenu b) se za slovo „systému“ vkládá slovo „ISKAM“. 

15. V příloze č. 1 čl. 5 odstavci 2 se písmeno a) zrušuje. 

Dosavadní písm. b) a c) se nově označují jako písm. a) a b). 

16. V příloze č. 1 čl. 6 odstavci 2 se písmeno a) zrušuje. 

Dosavadní písm.  b) až f) se nově označují jako písm.  a) až e). 
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17. V příloze č. 1 čl. 6 odstavci 6 se za písmeno b) doplňuje písmeno c), které zní: 

„c) a další v souladu s Ceníkem dalších služeb a poplatků na vysokoškolských kolejích UP (vnitřní norma SKM 

UP, SKM-B-18/02).“ 

18. V příloze č. 1 čl. 8 se vkládá nový odstavec 1, který zní: 

„1.  V případě elektronického podpisu smlouvy prostřednictvím systému je smlouva po dobu trvání závazku 

v systému k dispozici ke stáhnutí a vytištění.“ 

19. V příloze č. 1 čl. 8 odstavec 2 (dosavadní odstavec 1) zní: 

„2. V případě podpisu písemného vyhotovení smlouvy je smlouva sepsána ve dvou vyhotoveních s povahou 

originálu, z nichž každá smluvní strana obdrží po jednom. Případné další písemnosti se doručují na adresy 

smluvních stran uvedené v záhlaví této smlouvy a ubytovanému případně též na adresu aktuálně uvedenou v 

systému, v elektronickém informačním systému STAG nebo na adresu uvedenou v čl. 1 odst. 1 této smlouvy. 

Důležité písemnosti, zejména právní jednání, se doručují na doručenku do vlastních rukou.“ 

20. V příloze č. 1 čl. 8 se odstavce 3 a 9 zrušují. 

21. Protokol o ubytování se zrušuje. 

 

 

Článek 3 

Závěrečná ustanovení 

 

1. Tato novela byla schválena podle čl. 57 odst.2 Statutu UP Akademickým senátem UP dne…………….2023. 
2. Tato novela nabývá platnosti dnem zveřejnění. 
3. Tato novela nabývá účinnosti prvním pracovním dnem po dni, kdy nabude platnosti. 
 

 
V Olomouci dne ………………. 

 

prof. MUDr. Martin Procházka, Ph.D. 

rektor UP 

 

 

 

doc. Mgr. Jiří Langer Ph.D. 

předseda Akademického senátu UP 
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Příloha č.3 Rozšíření sortimentu dostupného k zakoupení na kolejích 
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